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دیدار مدیرعامل بیمه آسیا با رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 

اسلامی و مدیرعامل منطقه آزاد کیش

در  آسیا،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
اختتامیه نمایشگاه اینوکس )۲۰۲۴ (جزیره کیش 
با  بیمه آسیا  بادین مدیرعامل شرکت  مسعود 
جناب آقای دکتر شمس الدین حسینی رئیس 
اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون 
آقای دکتر رحیم سرهنگی مدیرعامل  و جناب 
سازمان منطقه آزاد کیش دیدار و گفتگو نمودند. 
فتاح مهر عضو  آقای هوشنگ  این دیدار  در 
هیات مدیره بیمه آسیا و علی محمد رشیدیان 
مشاور و مدیر حوزه مدیرعامل ایشان را همراهی 

کردند.

به مناسبت روز پرستار ارائه می شود
جشنواره بزرگ بیمه ملت با تخفیف 

۵۰ درصدی ویژه پرستاران و 
پیراپزشکان

بیمه های مسئولیت  پرستار،  روز  با  همزمان 
حرفه ای پیراپزشکان بیمه ملت، با تخفیف 5۰ 
درصدی به پرستاران و پیراپزشکان کشور ارائه 

می شود.
ملت، به  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب )س( و 
روز پرستار و به پاس قدردانی از جامعه پرستاران 
راستای  در  ملت  بیمه  کشور،  پیراپزشکان  و 
تخفیف  جشنواره  خود،  اجتماعی  مسئولیت 
بیمه های مسئولیت حرفه ای پیراپزشکان را آغاز 

کرد.
در این جشنواره، بیمه های مسئولیت حرفه ای 
پیراپزشکان و پرستاران، با تخفیف 5۰ درصدی 
و  پرستاران  می شود،  ارائه  بیمه گزاران  به 
پیراپزشکان می توانند از روز پنج شنبه ۱۷ آبان ماه 
با  همزمان   ۱۴۰۲ دی   ۰۲ لغایت  پرستار،  روز 
سالروز ولادت حضرت زهرا )س( از این تخفیف 

استفاده کنند.
به  مراجعه  با  می توانند  گرامی  پرستاران 
شرکت)www.melat.ir(و  سایت  آدرس وب 
نزدیکترین نماینده و شعبه بیمه ملت به محل 
سکونت و یا محل کار خود، بیمه نامه مسئولیت 
تخفیف 5۰ درصدی  با  را  پیراپزشکان  حرفه ای 

تهیه کنند.
بیمه ملت که از آبان ۱38۲ فعالیت خود را 
در صنعت بیمه کشور آغاز کرده است، کارنامه 
بیمه گذاران خود دارد و  از  موفقی در حمایت 
در پنج سال گذشته، رکورد توانگری مالی را در 
صنعت بیمه کشور که متعلق به خود بوده، ارتقا 
داده و حامی قدرتمندی برای مشتریان خود بوده 

است.

در چهارمین جشنواره فرهنگی ورزشی 
صنعت بیمه

بیمه کوثر مقام نخست تنیس روی میز

مدیر  و  تبلیغات  و  روابط عمومی  گزارش  به 
این  نماینده  تیم  کوثر،  بیمه  انسانی  سرمایه 
در  آقایان  میز  روی  تنیس  رشته  در  شرکت 
صنعت  ورزشی  فرهنگی  جشنواره  چهارمین 
بیمه که در مجموعه ورزشی انقلاب برگزار شد، 

توانست به مقام نخست دست پیدا کند.
از  دوره  این  در  افزود:  پایان  در  یوسفی 
مسابقات ۲۲ تیم به میزبانی بیمه سینا حضور 
داشتند که به ترتیب بیمه کوثر، بیمه مرکزی و 

بیمه سینا، مقام اول تا سوم را کسب کردند.

رونمایی بیمه ما از سامانه برخط 
صدور و پرداخت خسارت بیمه بدنه 

و شخص ثالث در کیش اینوکس 2۰24

خسارت  پرداخت  و  صدور  برخط  سامانه  از 
بیمه بدنه و شخص ثالث بیمه "ما"رونمایی شد.
به گزارش روابط عمومی بیمه "ما"، همزمان 
با نخستین روز برگزاری شانزدهمین نمایشگاه 
و  کشور  گذاری  سرمایه  های  فرصت  معرفی 
یازدهمین نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، 
بیمه و خصوصی سازی )کیش اینوکس ۲۰۲۴(  
با حضور دکتر کاردگر نایب رییس هیات مدیره 
احسانی  عضو هیات  "ما"،  بیمه  و مدیرعامل 
مدیرعامل  مقام  قائم  حسنی  نعیم  مدیره، 
همچنین مسعود نصر اصفهانی و کاظم چاووشی 
رییس و نایب رییس هیات مدیره بانک ملت از 
بیمه  سامانه برخط صدور و پرداخت خسارت 

بدنه و شخص ثالث بیمه "ما"؛ رونمایی شد.
بر اساس این گزارش، دکتر کاردگر ضمن تاکید 
بر اهمیت این محصول گفت: شرکت سهامی 
بیمه"ما"در راستای دستیابی به چشم انداز خود 
و سریع ترین در صنعت  برمطمئن ترین  مبنی 
افزایش  و  آرامش  تامین  هدف  با  ایران،  بیمه 
و  امکان  صدور  گذاران،  بیمه  خاطر  اطمینان 
پرداخت خسارت بیمه بدنه و شخص ثالث را به 
صورت برخط برای مشتریان خود فراهم کرد و 
همزمان با برگزاری شانزدهمین نمایشگاه معرفی 
فرصت های سرمایه گذاری کشور و یازدهمین 
و  بیمه  بانک،  بورس،  المللی  بین  نمایشگاه 
خصوصی سازی که یکی از مهم ترین اهداف آن 
در سال جهش تولید با مشارکت مردم، طراحی 
سامانه  این  از  باشد  می  نوآورانه   محصولات 

رونمایی کرد.
امتیاز   99.۱8 دریافت  با  بیمه “ما"  شرکت 
حاکمیت شرکتی، رتبه اول شرکت های بیمه ای 
پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار تهران را از آن 
خود کرده است که این شاخص در کنار توانگری 
و  جدید  محصولات  ارائه  و  یک   سطح  مالی 
نوآورانه می تواند معیار بسیار خوبی برای انتخاب 

به عنوان شرکت بیمه گر باشد.

شاید بازار طلا و دلار طی روز های اخیر، با نزدیک 
شدن به انتخابات آمریکا روند کاهشی گرفت، اما یک 
هفته مانده به برگزاری انتخابات آمریکا و با افزایش 
تنش بین رژیم صهیونیستی و انجام حمله هوایی به 
افزایش  به سمت  با سرعت  بازار ها  این  ایران،  خاک 

قیمت به حرکت افتادند.
معامله گران بازار طلا و دلار منتظر انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا نشسته اند تا با روی کار آمدن دونالد 
ترامپ بتوانند استراتژی سرمایه گذاری خود را بر اساس 
سیاست های رئیس جمهور جدید آمریکا، تعیین کنند.

در  مالی،  بازار های  کارشناس  هاشمی،  سهراب 
گفتگو با اقتصاد ۲۴ تاثیر نتیجه انتخابات آمریکا بر 
بازار طلا و دلار را برررسی کرد و گفت: معمای پیش 
روی متولیان و سکانداران اقتصادی کشور با برگزاری 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و پیروزی ترامپ 

پیچیده تر شده است.
راهبردهای همتی در اعمال سیاست های کلی اقتصاد

وی ادامه داد: با روی کار آمدن دولت چهاردهم 
و انتخاب عبدالناصر همتی، وزارت اقتصاد با ارائه 
9 راهبرد اصلی از برنامه راهبردی خود رونمایی کرد 
که یکی از مهم ترین این راهبرد ها، سیاست افزایش 

تعامل با اقتصاد جهان و کشور های منطقه است.
به گفته هاشمی، کشور سالهاست که دستخوش 
بحران های اقتصادی به موجب سیاست های خارجی و 
حتی سیاست های داخلی است و در کل می توان چنین 
بیان داشت که اقتصاد کلان کشور به دلیل دو عامل 
عمده تحریم و حکمرانی نامناسب، شرایطی بحرانی را 
می گذراند و این روند تا اصلاح سیاست گذاری ها ادامه 

خواهد داشت.
از بی ثباتی اقتصاد کلان تا کاهش سرمایه گذاری ها

این تحلیلگر مسائل اقتصادی با اشاره به اینکه این 
عوامل، نقش و سهم زیادی در بی ثباتی و تداوم رشد 
نرخ تورم در اقتصاد کشور دارند، گفت: به موجب این 
ثروت در کشور عقیم  توزیع  اقتصاد کلان،  بی ثباتی 
مانده و سرمایه گذاری خارجی و داخلی در کشور به 

نازل ترین رقم خود رسیده است.

ادامه  بازار سرمایه،  اعتمادی به  ادامه داد: بی  وی 
تحریم ها، افزایش سن سرمایه های فیزیکی و ماشین 
وضعیت  نشانگر  دیگر  موارد  ده ها  و  صنعتی  آلات 

نامناسب اقتصاد کشور است.
فشار بیشتر بر اقتصاد ایران!

آمریکا  جدید  جمهور  رئیس  داد:  ادامه  هاشمی 
نمی تواند بر اساس سلایق خود مسیر سنای این کشور 
را تغییر دهد بلکه می تواند با ابزار های خاص بر تشدید 
و یا کاهش آن اثرگذار باشد. ازاین رو ترامپ یک گزینه 

بیشتر پیش رو ندارد؛ فشار بیشتر بر اقتصاد ایران!

این تحلیلگر مسائل اقتصادی گفت: از سوی دیگر 
وزیر اقتصاد و رئیس بانک مرکزی پیش بینی وضعیت 
بازار ها را پس از اعلام نتایج انتخابات آمریکا کرده اند، 
دنبال  به  ابتدای دولت چهاردهم  از همان  رو  این  از 

انقباضی کردن اقتصاد کشور بودند.
تاثیر سیاست گذاری های دولت در بازار های مالی 

وی گفت: تاثیر سیاست گذاری های دولت در 
بازار های مالی مثل بازار ارز و سکه و بورس، پس 
از حمله هوایی اسرائیل به خاک ایران مشهود بود، 
چراکه در این روز ها شاهد افزایش شاخص بورس و 

نیز کاهش قیمت طلا، سکه و دلار بودیم. این روند و 
سیاست گذاری دولت نمی تواند خیلی طولانی شود، 
چراکه بازار های مالی کشش بیش از اندازه انقباض 
را ندارد و احتمال رها شدن فنر محدودیت ها در این 

بازار ها بیش از گذشته است.
هاشمی در پایان خاطرنشان کرد: پیش بینی می شود 
روند تعادل بخشی در بازار ها از سوی دولت، تا پایان 
ادامه تنش  بودجه،  به  به دلیل زمان رسیدگی  سال 
اسرائیل و روی کار آمدن رئیس جمهور جدید آمریکا 

ادامه داشته باشد.

بانک مرکزی از تامین ارز مورد نیاز واردات خودرو برای سال آینده 
خبر داد.

خودرو  واردات  برای  ارز  دلار  میلیارد  دو  اقتصادنیوز،  گزارش  به 
از همین حالا تامین شده است و اخبار منتشر شده نشان می دهد 
سیاست گذار پولی و بانکی کشور ارز مورد نیاز برای واردات خودرو در 

سال آینده را تخصیص داده و کنار گذاشته است.
بر اساس بودجه سال آینده دولت پیشنهاد داده است ارز تخصیص 
یافته برای ورود محصولات برندهای جهانی خودروساز، دو میلیارد دلار 
تعیین شود. حال شاهد هستیم در شرایطی که هنوز نمایندگان مجلس 
در قالب کمیسیون تلفیق بندهای پیشنهادی لایحه بودجه ۱۴۰۴ را 
بررسی نکرده و لایحه بودجه بعد از بررسی در کمیسیون تلفیق به 
صحن علنی نیامده است تا به رای نمایندگان گذاشته شود؛ مدیران 
بانک مرکزی میزان ارز پیشنهادی دولت برای ورود خودرو در سال آینده 

را کنار گذاشته اند.
پیشنهاد دو میلیارد دلاری برای واردات خودرو در شرایطی از سوی 
دولت چهاردهم در لایحه بودجه سال آینده گنجانده شده که دولت 
مبلغ یک  و همچنین سال جاری، سالانه  برای سال ۱۴۰۲  سیزدهم 

میلیارد دلار ارز تخصیص داده بود.
داستان  به  می توان  را  خودرو  واردات  برای  ارز  برابری  دو  افزایش 
شیرینی تعبیر کرد که متقاضیان خودرو را در یک دو راهی قرار داده 
است که این داستان را باور کنند یا نکنند؟ اما این داستان شیرین حتی 
اگر رنگ واقعیت به خود نگیرد تا اینجای کار سیاست گذار پولی و بانکی 

کشور سیگنال عجیبی را به بازار خودرو ارسال کرده است.
از شهریور ۱۴۰۱ تا کنون که آیین نامه اجرایی واردات خودرو در هیات 
دولت سیزدهم تصویب شد. چالش تخصیص ارز به عنوان اصلی ترین 

دست انداز در مسیر ورود خودروهای وارداتی مطرح است.

مدیران ارشد بانک مرکزی با توجه به تداوم شرایط تحریمی و نیاز 
ارزی کشور در بازه زمانی بعد از تصویب آیین نامه اجرایی واردات 
خودرو ترجیح دادند تا ارز را به صورت قطره چکانی به واردات خودرو 
اولین لایحه  اختصاص دهند.  حال مشخص نیست دولت چرا در 
بودجه پیشنهادی خود برای سال ۱۴۰۴ که به مجلس فرستاده سقف 
تخصیص ارز را بلندتر کرده است؟ براساس بررسی اقتصادنیوز، افزایش 
تخصیص ارز به واردات خودرو در شرایطی که به نظر می رسد تغییر 
چندانی در روند ورود ارز به کشور از مسیر صادرات اتفاق نیفتاده 
است تا حدی مشکوک به نظر می رسد. اما از آن مشکوک تر اعلام 
سیاست گذار پولی و بانکی مبنی بر تخصیص ارز پیشنهاد شده برای 
ورود محصولات برندهای بین المللی خودروساز در سال آینده است. 
البته این گمانه هم وجود دارد که دولت مبلغ دو میلیارد دلار را علاوه بر 
واردات خودرو برای متقاضیان عادی برای واردات خودروهای جانبازی 
هم در نظر گرفته است. واردات خودرو برای جانبازان در دولت سیزدهم 
مصوب شد و براساس آمارهای منتشر شده در مجموع حدود ۲۷ هزار 
جانباز در سه گروه جانبازان 5۰ درصدی، جانبازان بالای 5۰ درصد 
امکان  که  وارداتی  برای خودروهای  ویژه  بالای 5۰ درصد  و جانبازان 
ورودشان به کشور وجود داشت نام نویسی کردند.  اما هنوز خبری 
از واردات خودروهای جانبازی نیست و دلیل اصلی این مساله نبود ارز 
عنوان شده است. براساس بررسی خبرنگار اقتصادنیوز، به نظر می رسد 
دولت در بالا بردن میزان ارز تخصیص یافته برای واردات خودرو علاوه 
بر مسیر عادی برای ورود خودرو به دنبال این بوده است تا به نوعی ارز 
مورد نیاز برای واردات خودروهای جانبازان را هم در لایحه بودجه ببیند.
وارد نشدن خودروهای ثبت نامی جانبازان نارضایتی هایی را از سوی 
جانبازان متوجه دولت کرده است، از این رو دولت قصد دارد تا برای 
سال آینده برنامه ریزی مدونی برای واردات خودروهای جانبازی داشته 

باشد و بتواند هر چه زودتر خودروها را به دست ثبت نام کنندگان 
برساند. افزایش سقف مبلغی برای واردات خودرو، چه متقاضیان و 
چه جانبازان، در صورت تحقق برای بازار خبر خوبی محسوب می شود 
و دو سناریو در این باره محتمل است. سناریوی اول اینکه چنانچه دو 
میلیارد دلار از فیلتر نمایندگان گذر کند و بانک مرکزی نیز همان طور 
که اعلام کرد، ارز پیشنهادی را تصویب کند، آنگاه شاهد افزایش تیراژ 
واردات خودرو در سال آینده خواهیم بود و این مساله می تواند روی 
قیمت های بازاری خودرو تاثیرگذار باشد. سناریوی دیگر اینکه اگر قرار 
باشد علاوه بر خودروهای متقاضیان عادی از مسیر دو میلیارد دلار ارز 
پیشنهاد شده در لایحه بودجه، خودروهای جانبازی نیز وارد شود، با 
توجه به بازه قیمتی خودروهای وارداتی جانبازی و تنوع مدلی آنها، این 
اتفاق می تواند بخشی از بازار خودرو را که هنوز تشنه است و از مسیر 
واردات خودرو برای متقاضیان عادی سیراب نشده را نیز سیراب کند. 
ورود خودروهای جانبازی کمک می کند تا خودروهایی که در آیین نامه 
اجرایی واردات خودرو با توجه به محدودیت سقفی قیمتی )۲۰ هزار 
یورویی( در نظر گرفته شده است، امکان ورود به کشور را نداشتند، 

وارد شوند.
این اتفاق می تواند روی قیمت های بازاری خودرو اثر گذاشته و شاهد 
ریزش قیمت از راس اهرم بازار باشیم. چنانچه این اتفاق نهایی شود 
شاهد کاهش خودروهای وارداتی و همچنین خودروهای مونتاژی که 
در دامنه هرم عرضه قرار دارند، خواهیم بود. این گمانه وجود دارد که 
برای متقاضیان  واردات خودرو  تدوام  و  واردات خودروهای جانبازی 
عادی تا حدی رو قیمت خودروهای تولیدی ایران خودرو و سایپا که به 
لحاظ قیمتی در راس سبد محصولاتی آنها نیز قرار دارند، اثر گذار باشد.
باید منتظر ماند و دید اخبار منتشر شده از سوی سیاست گذار پولی 

و بانکی برای کنار گذاشتن دو میلیارد دلار تا چه اندازه واقعی است؟

نتیجه انتخابات آمریکا چه تاثیری بر بازار های مالی ایران دارد؟

آرامشقبلازطوفاندربازارها؟!
گروه اقتصاد - یک کارشناس بازار های مالی پیش بینی کرد که روند تعادل بخشی در بازار ها از سوی دولت، تا پایان سال به دلیل زمان رسیدگی به بودجه، 

ادامه تنش اسرائیل و روی کار آمدن رئیس جمهور جدید آمریکا ادامه داشته باشد.

سیگنالعجیببانکمرکزیبهبازارخودروخبری که متقاضیان را غافلگیر کرد

تحلیلگر مسائل 
اقتصادی: رئیس 

جمهور جدید 
آمریکا نمی تواند 

بر اساس 
سلایق خود 
مسیر سنای 
این کشور را 

تغییر دهد 
بلکه می تواند با 
ابزار های خاص 

بر تشدید و 
یا کاهش آن 
اثرگذار باشد

مدیرعامل منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه در سال گذشته، حجم صادرات از این 
منطقه حدود ۱5 میلیون یورو بود، گفت: در ۷ ماهه نخست سال جاری میزان 

صادرات به ۱8 میلیون یورو رسید که رشد قابل توجهی را نشان می دهد.
انزلی،  آزاد  منطقه  الملل سازمان  امور بین  و  روابط عمومی  مدیریت  گزارش  به 
محمدسجاد سیاهکارزاده در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: از ابتدای سال 
تاکنون، کل صادرات منطقه آزاد ۲3۰۰ هکتاری انزلی، حدود ۱8 میلیون یورو بوده 
است. این صادرات شامل محصولات تولیدی این منطقه می شود و با توسعه ای که 
به تازگی انجام شده، امیدواریم با برنامه ریزی های صورت گرفته این رقم در آینده 

افزایش یابد.
وی با بیان اینکه در سال گذشته، حجم صادرات از این منطقه حدود ۱5 میلیون 
یورو بود، گفت: در ۷ ماهه نخست سال جاری میزان صادرات به ۱8 میلیون یورو 
رسید که رشد قابل توجهی را نشان می دهد. این افزایش به دلیل تولیدات منطقه، 

بازاریابی های انجام شده و توجه بیشتر به بندر کاسپین به دست آمده است.
سیاهکارزاده در ادامه افزود: بندر کاسپین به دلیل ویژگی های خاص خود، از جمله 
عمق آبخور مناسب )درفت آبی(، در بنادر شمالی شرایط ویژه ای دارد و به عنوان 
بندری از نسل جدید شناخته می شود. پسکرانه این بندر به حوزه های صنعتی متصل 

است و این صنایع می توانند به راحتی محصولات خود را صادر کنند. 
وی یکی دیگر از اتفاقات مهم امسال را اتصال راه آهن سراسری به بندر کاسپین 
برشمرد و تصریح کرد: خوشبختانه با پیوستن مجموعه وزارت راه و شهرسازی به 
این طرح، در خردادماه امسال این اتصال، برقرار شد که بلافاصله بعد از افتتاح، 
بهره برداری نیز آغاز شد. طول کل ریل داخل بندر کاسپین حدود ۶8۲ متر است و 
در حال حاضر روزانه در این مسیر تخلیه و بارگیری محصولات صادراتی و ترانزیتی 
انجام می شود. مدیرعامل منطقه آزاد انزلی از صادرات حدود ۱5 هزار تن سیمان از 
این مسیر به روسیه و کشورهای اوراسیا خبر داد و گفت: حدود ۱5 هزار تن اوره نیز 
از این مسیر صادر شده که ۱۰ هزار تن آن از مسیر جاده ای و 5 هزار تن آن از مسیر 
ریلی بوده است. امسال برنامه داریم که طول خط راه آهن را به میزان 5۰۰ متر دیگر 
افزایش دهیم و با این توسعه، طول خط به بیش از یک کیلومتر می رسد. در برنامه 
نهایی و ایده آل، بندر کاسپین حدود ۱۴ کیلومتر خط ریلی خواهد داشت که هم 

اسکله های ریلی و هم انبارها را پوشش خواهد داد.
وجود ۱55 فرصت سرمایه گذاری در منطقه آزاد انزلی

سیاهکارزاده در خصوص فرصت های جدید سرمایه گذاری در منطقه آزاد انزلی 
نیز اظهار داشت: در خصوص فرصت های سرمایه گذاری، ابتکاری توسط دبیرخانه 
مناطق آزاد صورت گرفته که منطقه آزاد انزلی نیز در این زمینه پیشگام بوده است. 
ما در مرحله ای ۱۰۰ فرصت سرمایه گذاری به ارزش ۲۰ هزار میلیارد تومان و در 
مرحله ای دیگر، در نمایشگاه کیش اینوکس قبلی، حدود 35 بسته سرمایه گذاری 

معرفی کردیم. 
وی در رابطه با تفاوت بسته های سرمایه گذاری با فرصت های سرمایه گذاری گفت: 
در بسته ها، مطالعات امکان سنجی انجام شده، مجوزهای سرمایه گذاری و حتی 
مجوزهای اولیه صادر شده و تنها کافی است که سرمایه گذار شرایط احراز را داشته 

باشد تا بتواند پس از طی مراحل قانونی، پروژه را آغاز کند. بنابراین تا پیش از 
نمایشگاه کیش اینوکس، ۱35 بسته سرمایه گذاری به ارزش 3۰ هزار میلیارد تومان 

رونمایی شده بود. 
سیاهکارزاده در ادامه افزود: در نمایشگاه کیش اینوکس هم با رویکرد فناورانه و 
توجه به توسعه اقتصاد دانش بنیان، ۲۰ فرصت سرمایه گذاری جدید به مناسبت 
بیستمین سال تأسیس سازمان منطقه آزاد انزلی، رونمایی شده است. هم اکنون 
در مجموع ۱55 فرصت سرمایه گذاری شامل این ۲۰ فرصت اخیر به ارزش ۱۰ هزار 
میلیارد تومان وجود دارد که ارزش کل سرمایه گذاری داخلی و خارجی در حوزه های 

مختلف به ۴۰ هزار میلیارد تومان می رسد.
مدیرعامل منطقه آزاد انزلی در خصوص تسهیلات برای سرمایه گذاران خارجی در 
این منطقه  گفت: مناطق آزاد از منظر سرمایه گذاری ویژگی های استثنایی و خاصی 
نسبت به سرزمین اصلی دارند که این مزایا در همه مناطق آزاد وجود دارد. به 
عنوان مثال، سرمایه گذاران خارجی می توانند با صددرصد مالکیت خودشان، شرکت 
تأسیس کنند و فعالیت کنند، بدون نیاز به ویزا در مناطق آزاد رفت وآمد کنند و از 

معافیت های مالیاتی و گمرکی بهره مند شوند. 
سیاهکارزاده با اشاره به تشکیل کمیته ای برای سرمایه گذاری و کمیته رفع موانع 
سرمایه گذاری در منطقه آزاد انزلی گفت: هدف از تشکیل کمیته سرمایه گذاری این 
است که سرمایه گذار در سازمان، سرگردان نشود و به محض درخواست، شرایط و 

مدارک خود را به بخش اقتصادی ارایه دهد.
درخواست او بلافاصله در کمیته مطرح می شود و در صورت احراز شرایط لازم، به 
مراحل نهایی شامل تأیید هیات مدیره و عقد قرارداد هدایت می شود. ادعای ما این 
است که در منطقه آزاد انزلی، در کوتاه ترین زمان ممکن به این فرصت ها توجه کرده 

و آن ها را ارزیابی می کنیم تا به نتیجه برسند.
این مقام مسئول در ادامه اضافه کرد: برای سرمایه گذاران، به ویژه آنهایی که 
در حوزه های جدی تر و با حجم سرمایه گذاری قابل توجه حضور دارند، از جمله 
سرمایه گذاران خارجی یا ایرانیان خارج از کشور، یک لاین وی آی پی نیز جهت پیگیری 
امور در نظر گرفته ایم. همچنین کمیته ای برای رفع موانع سرمایه گذاری داریم؛ هم 
اکنون سرمایه گذارانی در منطقه داریم که با مشکلاتی مواجه هستند و این کمیته 

برای حل مشکلات آن ها به طور جدی وارد عمل می شود.
وی خاطرنشان کرد: ما برای این سرمایه گذاران جلسات اختصاصی برگزار می کنیم 
که در آن همه ارکان سازمان حضور دارند. در این جلسات، هر یک از سرمایه گذاران 
به طور جداگانه مسایل خود را مطرح می کنند. خوشبختانه، این جلسات نتایج بسیار 

خوبی داشته و بسیاری از مشکلات برطرف شده یا در حال رفع شدن است.
آخرین وضعیت تبادلات تجاری با روسیه

سیاهکارزاده در خصوص تبادلات تجاری با روسیه گفت: برآورد ما این است که 
حجم تبادلات تجاری روسیه در دریای کاسپین یا دریای خزر کمتر از ۱۰ درصد باشد. 
روسیه برای تغییر سیاست های تجاری خود به زمان و ایجاد زیرساخت های لازم 
نیاز دارد. با این حال، ما آمادگی خود را برای همکاری در این زمینه اعلام کرده ایم و 
در جلسات مشترک نیز گفته ایم که به طور اختصاصی آماده ایم تا برای فعال سازی 

کریدور شمال-جنوب تسهیلات ویژه ای را فراهم کنیم. 
وی خاطرنشان کرد: اگر روس ها به سرمایه گذاری در شهر انزلی، منطقه آزاد انزلی 
و بندر کاسپین علاقه مند باشند، ما آمادگی داریم با شرایط ویژه و اختصاصی با آن ها 
تعامل کنیم و فرصت های اقتصادی این منطقه را در اختیار آنها بگذاریم. همچنین 
منطقه آزاد ایران-روسیه در دبیرخانه مناطق آزاد تعریف شده و به عنوان پایگاه 

همکاری مشترک شناخته می شود.
سیاهکارزاده با اشاره به اینکه روس ها هنوز به طور گسترده وارد حوزه های اقتصادی 
در ایران نشده اند، گفت: ما به وزارت خارجه و به خود روس ها اعلام کرده ایم که 
و  ایجاد  بندر،  پسکرانه  در  انبار  اجاره  مانند  داریم فرصت های مختلفی  آمادگی 
اختصاص اسکله اختصاصی و حتی فرصت هایی در حوزه انرژی و ایجاد کلاسترهای 

صنعتی را در اختیار آن ها قرار دهیم. 
وی ابراز امیدواری کرد که این پیگیری ها به نتیجه برسد و روس ها بتوانند از مسیر 
ایران برای صادرات و واردات کالاهای خود بهره برداری کنند و این مسیر را به عنوان 

یک راهکار ترانزیتی مدنظر قرار دهند. 
مدیرعامل منطقه آزاد انزلی تصریح کرد: برای تحقق این هدف، اقداماتی در سطح 
ملی باید انجام شود و ما در انزلی می کوشیم بخشی از این زنجیره باشیم. روس ها 
باید در منطقه آزاد انزلی سرمایه گذاری کنند و حضور بیشتری در جنوب ایران، مانند 
چابهار یا بندر شهید رجایی داشته باشند تا بتوانند مسیر کریدور شمال-جنوب از 
روسیه تا هند را ایجاد کنند. ما از این همکاری ناامید نیستیم و تلاش های خود را 
ادامه می دهیم. پیشنهاداتی به روس ها ارائه کرده ایم و امیدواریم که در آینده این 

همکاری به ثمر برسد.
سیاهکارزاده با تاکید بر اینکه این توسعه امکان اختصاص زمین یا فضاهایی برای 
سرمایه گذاران خارجی را فراهم کرده است، گفت: تا پیش از این، ما با محدودیت 
زمین مواجه بودیم و امکان تخصیص زمین با مساحت قابل توجه به سختی وجود 
داشت. اما اکنون با مصوبه ای که پس از سال ها پیگیری و حدود 9 سال انتظار به 

تصویب رسیده، این موضوع تحقق یافته است. 
وی در ادامه افزود: منطقه آزاد انزلی حدود 9 هزار هکتار مساحت داشت، ولی به 
دلیل برخی کاستی های قانونی، این مساحت به ۲ هزار و 3۰۰ هکتار کاهش یافت. 
این امر از همان زمان پیگیری شد تا اینکه اکنون این توسعه مجدداً محقق شده و 
به مساحتی بالغ بر 8 هزار و ۴۰۰ هکتار رسیده است. خوشبختانه مجلس شورای 
اسلامی این توسعه را تصویب کرد، سپس هیات نظارت مجمع تشخیص مصلحت 

نیز آن را تأیید کرد و در نهایت شورای نگهبان نیز مهر تایید زد. 
سیاهکارزاده با بیان اینکه منطقه آزاد انزلی علاوه بر حوزه های گردشگری و متصل 
به وضعیت فعلی خود، سه شهرک صنعتی جدید به مساحت ۲ هزار هکتار خواهد 
داشت، گفت: همچنین، فرودگاه سردار جنگل )فرودگاه رشت( به این منطقه آزاد 
ملحق می شود و قوانین منطقه آزاد در آن اعمال خواهد شد. این موارد باعث می شود 
که هم حمل و نقل ترکیبی به صورت کامل برقرار شود و هم زمین برای سرمایه گذاری 
در تولید و اشتغال فراهم گردد. این امکانات موجب می شود تا در حوزه های مختلف، 
از جمله سرمایه گذاری خارجی، قابلیت ارائه خدمات به سرمایه گذاران را داشته 

باشیم.
نقش موثر منطقه آزاد انزلی در مسئولیت های اجتماعی  

ایشان با تاکید بر اینکه درصد قابل توجهی از بودجه درآمدی منطقه آزاد انزلی 
به مسئولیت های اجتماعی اختصاص می یابد، اذعان داشت: این الزام هم توسط 
قانون گذار در بودجه درج شده و هم ما در طول مدت فعالیت در منطقه آزاد انزلی، 
تلاش کرده ایم که با تشکیل کمیته مسئولیت اجتماعی، نیازهای واقعی مردم را در 
حوزه های مرتبط با منطقه شناسایی کنیم و در آن ها سرمایه گذاری کنیم. در سال 
گذشته، نزدیک به ۲۰ میلیارد تومان در حوزه مسئولیت اجتماعی هزینه کرده ایم. 
این هزینه ها شامل بخش هایی چون زیرساخت های حمل و نقل، فرهنگ، آموزش، 

ورزش، و تفریحات سالم برای ساکنان منطقه آزاد بوده است. 
وی در پاسخ به سوالی در رابطه با وجود مشکل در تأمین مالی پروژه ها اظهار 
داشت:  مناطق آزاد نهادهای خودکفا هستند و از دولت بودجه دریافت نمی کنند؛ 
بنابراین باید منابع مورد نیازشان را خود تأمین و هزینه کنند. ما یک درآمد هزینه 
داریم و یک منابع مصارف که بر این اساس برنامه ریزی می کنیم. بخشی از منابع ما 
از زمین و بخشی دیگر از عوارض دریافتی تأمین می شود. هدف ما این است که تا 
حد امکان مدل درآمدی را از فروش زمین به حداقل برسانیم و به سمت حوزه هایی 
با ارزش افزوده بالاتر حرکت کنیم. پلن فعلی ما همین بوده است و تاکنون موفق به 

گردش منابع خود شده ایم.
مدیرعامل منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه پروژه های منطقه آزاد رشد چشم گیری 
داشته اند، گفت: حجم پروژه های عمرانی نسبت به سال گذشته ۱۰ برابر شده و به 
یک هزار و ۲۰۰  میلیارد تومان رسیده است، در حالی که کل بودجه عمرانی سال 
قبل حدود ۱۲۰ تا ۱5۰ میلیارد تومان بود. این افزایش نیاز به تأمین مالی دارد و برای 
آن نیز برنامه ریزی کرده ایم. در هر اقدامی تلاش می کنیم از منابع داخلی استفاده 
کنیم و همچنین از ابزارهای تأمین مالی موجود در بازار پول و سرمایه که در بودجه 

پیش بینی شده است، بهره بگیریم.

در گفتگوی صمیمی مدیرعامل منطقه آزاد انزلی با اصحاب رسانه در رویداد بزرگ اقتصادی کشور
ازصادرات۱۸میلیونیوروییتارونمایی۲۰بستهسرمایهگذاری


